
Rada Gminy w Waśniowie 
 

Protokół nr V/2019 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie 

odbytego w dniu 30.01.2019r.  

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie. 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2019 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:34 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

 

Obecni: 

1. Tadeusz Buczkowski 

2. Janusz Bugajski 

3. Mirosław Chamera 

4. Krzysztof Chojnacki 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Łukasz Pawłowski 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył piąte  posiedzenie Rady 

Gminy,  pierwsze tegoroczne i poprosił o sprawdzenie quorum.  

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne, 

gdyż na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 15 Radnych. Przewodniczący Rady 

powitał przybyłych gości: Wójta Krzysztofa Gajewskiego, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, 

Sekretarz Joannę Zajączkowską, kierownika Referatu Technicznego Marka Kołodzińskiego, 

kierownik CUW Iwonę Wiśniewską, kierownik GZOZ Renatę Lipkę, dyrektor PSP  

w Mominie Barbarę Poreckowską, dyrektor PSP w Waśniowie Bożenę Grzesik, dyrektor 

Gimnazjum w Waśniowie Grażynę Majewską, mamy dzieci nagrodzonych w konkursie, 

uczniów szkół oraz radnych. 

Przewodniczący poprosił zebranych o uczczenie minutą ciszy zamordowanego 

prezydenta Gdańska pana Pawła Adamowicz. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

a) Wręczenie nagród zwycięzcą konkursu realizowanego przez ZGGŚ. 



6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/23/2018 rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019-2023.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w  budżecie gminy na 

2019 rok.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2020 roku 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Waśniów.  

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Waśniów 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta 

Gminy.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania  

w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Waśniowie 

15. Sprawy różne. 

Przewodniczący przypomniał, że porządek obrad został przesłany radnym. Zapytał, czy 

mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Porządek obrad  przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo wyłożone godzinę przed rozpoczęciem 

obrad oraz jest dostępny w Biurze Rady. Radni mogli zapoznać się z jego treścią. 

Przewodniczący zapytał, czy radni mają jakieś pytania bądź zastrzeżenia do jego treści. Radni 

żadnych pytań nie mieli. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji..  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 



Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

 

Wójt Gminy Krzysztof Gajewski dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotkań 

wykonanych w czasie pomiędzy sesjami (szczegóły w nagraniu). 

 

a) Wręczenie nagród zwycięzcom konkursu realizowanego przez ZGGŚ. 

 

Wójt wyjaśnił, że ZGGŚ z udziałem wszystkich gmin złożyli kolejny wniosek do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w Kielcach i otrzymali dofinansowanie 

20 000zł na organizację konkursu plastycznego dotyczącego projektu: „Program edukacji 

ekologicznej dla ZGGŚ”. We wszystkich 11 gminach należących do Związku 

przeprowadzono konkurs pn.: „To my tworzymy atmosferę w Górach Świętokrzyskich” 

Konkurs odbywał się w dwóch kategoriach wiekowych: kl. 0-IV, gdzie przedmiotem 

konkursu było wykonanie pracy plastycznej na temat przeciwdziałania powstawaniu zjawiska 

smogu i sposób walki z nim „Śmieci dziękuję, nie palę”, grupy starsze kl. V-VII  

i gimnazjaliści, mieli za zadanie opracować ulotkę informacyjną o korzyściach płynących ze 

stosowania odnawialnych źródeł energii. Każda gmina powołała wewnętrzną komisję przy 

udziale dyrektora ZGGŚ. Komisja gminna działała w składzie: pani  

I. Wiśniewska, pani M. Karcz i pani J. Zajączkowska. Wójt uważa, że to jest duże 

wyróżnienie dla osób nagrodzonych. Ekologia staje się teraz największym tematem, ma 

wpływ na nasze zdrowie. Zauważył, że dzieci włożyły wiele wysiłku i zaangażowania w 

swoje prace.  

Następnie pan Wójt, Przewodniczący, Wiceprzewodnicząca, dyrekcja szkół oraz 

kierownik CUW dokonali wręczenia zwycięzcom pamiątkowych dyplomów oraz nagród 

ufundowanych przez ZGGŚ.  

Przewodniczący dodał, iż cieszy się, że temat ekologii nie jest dzieciom obcy oraz 

podziękował ZGGŚ za organizację konkursu i zakup nagród.  

 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie na obrady nie powrócili radni Piotr Kwaśniak oraz Janusz Jop. 

 

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

IV/23/2018 rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019-2023. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/23/2018 

rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019-2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta 

Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Jop, Piotr Kwaśniak 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2019 rok. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 

rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta 

Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Jop, Piotr Kwaśniak 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2020 roku. 

Przewodniczący wyjaśnił, że temat był bardzo szczegółowo omawiany na Komisjach; 

zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2020 roku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Marek 

Kaczmarski, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, Danuta 

Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Jop, Piotr Kwaśniak 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

 



Głos zabrał pan Wójt i podkreślił, że forma opłat, którą zaproponowali była omówiona na 

Komisjach, porównali wszystkie za i przeciw odnośnie specyfiki ustawy, która dzieli 

zbieranie odpadów na 5 frakcji. Nie wiedzą do końca, czym uzasadniony jest wzrost, gdyż 

oprócz przepisów, które wprowadzają monitoringi, dostosowanie do wymogów 

przewoźników, nie było wzrostów paliw, energii i innych, które znacząco niekiedy wpływały 

na wartość usługi. Część wzrostu kosztów spowodowana wieloma czynnikami. Operatorzy 

stwierdzają, że niektóry asortyment nie jest do zbycia a wręcz muszą do tego dopłacać. To 

wszystko rzutuje na składaną ofertę. Wójt zauważył, że każdemu zależy, żeby płacić jak 

najmniej i nie ponosić większych kosztów. Podejmowali negocjacje, wyjazdy, porównywali 

samorządy, które już podjęły to wyzwanie. Wójt wyjaśnił, że odbiór frakcji musi się odbywać 

miesięcznie. Mają wątpliwości, co do biodegradowalnych odpadów, ponieważ w większości 

gospodarstw są kompostowniki. Ustawodawca określił, że odpady mają być odbierane 

miesięcznie ale nie wierzy, że mieszkańcy uzbierają miesięcznie pełny worek makulatury lub 

szkła. Kwoty zostały określone na rok. Dodał, że w ramach ZGGŚ rozważają możliwość 

organizacji odbioru odpadów przez Związek dla każdej gminy osobno, ale wniosek składa 

razem 11 gmin. Nie musi to być ten sam odbiorca. Problemem jest, że każda gmina w innym 

czasie i na inny okres podpisała  umowę. Podejmują wyzwanie w tej intencji i osłonie 

mieszkańców. Gmina miała dodatkowy rok, ponieważ ostatnia podpisana umowa była na dwa 

lata. W niektórych gminach podwyżki są dużo większe. Projekt był przedłożony  

i przedyskutowany. Uważa, że jest to najlepsze rozwiązanie z możliwych na ten moment. 

Projekt uchwały jest tak napisany, aby zadłużenie gospodarki śmieciowej nie wzrastało.  

Przewodniczący dodał, że różne samorządy mają na różny okres zawarte umowy, 

wyjaśnił, że są zadowoleni z przetargu, jaki udało się wynegocjować. Uważa, że cena jest 

optymalna do możliwości gminy. Lekka podwyżka będzie dotyczyła producentów odpadów - 

mieszkańców gminy. Jako Rada tak musieli bilansować, ponieważ gmina nie może dokładać 

do obsługi polityki śmieciowej. 

Wójt podkreślił to, co powiedział Przewodniczący – gmina nie może zarobić na 

gospodarce odpadami ani do niej dołożyć, gdyż wytwórcą odpadów jest każda osoba 

fizyczna. Zminimalizowali to, co było możliwe do koniecznych kwot. Nie wolno gminie 

prowadzić działalności, zysku. Koszty z obsługą, PSZOK maja pokryć wpłaty od 

mieszańców. Ma nadzieję, że zbilansują się kwoty opłaty. Przypomniał, że styczeń- luty 

opłacany jest po starej stawce a nowa stawka wprowadzana jest od marca. 

Przewodniczący podziękował panu Wójtowi za zabranie głosu i poinformował, że 

wszyscy radni powrócili na obrady. Zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 



Przewodniczący dodał, że ustawa śmieciowa jest tak skonstruowana, że gmina musi 

zapłacić firmie, która wygrała przetarg, ponieważ umowa jest podpisana przez samorząd. 

Dlatego niektórzy mieszkańcy mylnie odbierają, że to gmina przejmuje te pieniądze i dlatego 

obciążenia przechodzą na budżet gminy. Przewodniczący podkreślił, że gmina najpierw płaci, 

a później odzyskuje te pieniądze od mieszkańców.  

Wójt dodał, że deklaracje w odpowiednim terminie muszą wrócić, zostaną naliczona od 

nich odpowiednia stawka a następnie informację o wysokości opłat i terminach, nie będzie 

książeczek,  nie zmieniają terminów można dalej płacić w kasie, w banku, przelewem przez 

Internet. Uważa, że to usprawni opłaty 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 

Gminy Waśniów. 

 

Przewodniczący przypomniał, że temat Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos? Chętnych nie 

było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków i trybu składania za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Waśniów..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Waśniów. 

Pani Sekretarz przypominała, że zgodnie z artykułem 5a) ustawy o samorządzie gminy 

gmina ma obowiązek przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami w sprawach dotyczących 



gminy. Takim tematem w najbliższym czasie mogą być statuty sołectw, które musieliby 

konsultować z mieszkańcami. Uchwała podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym  

i wchodzi 14 dni od jej ogłoszenia. Podejmują ją, aby mieć możliwość przeprowadzenia 

konsultacji. W załączniku do uchwały zawarte są zasady, sposób i tryb przeprowadzenia 

konsultacji, o których będą informować mieszkańców za pośrednictwem strony internetowej, 

BIP. Bardzo prosi o podjęcie tej uchwały, gdyż jest niezbędna do prawidłowego 

funkcjonowania i podejmowania w przyszłości uchwał i decyzji.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Waśniów.  

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta 

Gminy. 

Przewodniczący wyjaśnił, że tym tematem zajmowała się komisja skarg, wniosków  

i petycji, do przewodniczącego wpłynęły materiały i referował tą sprawę. 

 

Przewodniczący Komisji Łukasz Pawłowski przypominał, że skargę wniosła pani Biernat, 

zamieszkała na Dobruchnie 31, w sprawie naruszenia jej działki nr 244 podczas remontu 

drogi gminnej w 2016 roku. Komisja skarg, wniosków i petycji zebrała się przed komisjami 

tematycznymi, żeby zbadać tę sprawę. Na posiedzeniu był obecny też pan kierownik ds. 

technicznych Marek Kołodziński i pani prawnik Dorota Kośla. Na podstawie zebranych 

materiałów: oświadczeń kierownika budowy, inspektora nadzoru oraz powykonawczej 

dokumentacji w tym inwentaryzacji geodezyjnej, stwierdzili, że nie doszło do naruszenia 

działki i wszystko zostało wyremontowane zgodnie z dokumentacją. Na tej podstawie 

komisja skarg, wniosków i petycji jednogłośnie ustaliła, że skarga jest niezasadna.  

Przewodniczący podziękował za informację, zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Nikt się 

nie zgłosił. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 



 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania  

w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Waśniowie. 

Pan Wójt wyjaśnił, że było to przedmiotem obrad Rady Społecznej GZOZ. Analizowali 

wszystkie możliwości zbycia majątku nietrwałego, z odpisu, część zamortyzowanego sprzętu. 

Chcą uporządkować to i przekazać, również zasób mieszkaniowy (2 mieszkania) w Garbaczu, 

aby ośrodek otrzymywał środki za sprzedaż i wynajem. Środki te zasilą budżet Zakładu 

Opieki Zdrowotnej. Porządkuje kwestię składników majątkowych. Uważa, że zbędny sprzęt 

trzeba wycofać i uwolnić pomieszczenia, które zajmuje. Porządkują temat, poprosił o 

podjęcie uchwały co da możliwość kierownictwu dalszego funkcjonowania. 

Kierownik Lipka potwierdziła słowa pana Wójta zwróciła się do rady o przyjęcie uchwały, 

która pomoże spieniężyć niewykorzystany majątek w ośrodku zdrowia w Waśniowie  

i pomoże wynająć te pomieszczenia, które przez 2 lata stały puste.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania w dzierżawę, 

najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Waśniowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Wzorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Ślusarz 

Projekt uchwały przyjęto większością głosów. 

 

Ad. 15. Sprawy różne. 

Przewodniczący odniósł się do sytuacji rolnictwa i poinformował obecnych, że ostatnio 

zawoził sąsiadowi do punktu skupu dwa tuczniki poza klasyfikacją (240kg, 160kg), za które 

zapłacono mu 2,60 zł/kg. Uważa, że jest to poniżenie rolnictwa i kpina z rolnika. Za kość 

ogonową w sklepie trzeba zapłacić ponad 3zł. Rolnicy są namawiani, aby kupowali sprzęty za 

miliony, a z drugiej strony nie mają jak zarabiać. Nie dziwi się, że rolnicy protestują i popiera 

ich. Taka cena jest poniżej krytyki, uważa, że to upodlenie rolnictwa. Chce aby wystosowano 

petycję. Uważa, że trzeba o tym głośno mówić, nie wolno przemilczeć, ponieważ doprowadza 

to do upadku małych gospodarstw, których w gminie jest większość.  Doprowadzi to do 

upadku małego rolnictwa i małych manufaktur, w których liczy się, jakość a nie ilość.  

 

Pan Wójt odniósł się do słów Przewodniczącego i wyjaśnił, że brał udział w spotkaniu ze 

służbami weterynaryjnymi. Cała gama przepisów, aby chować trzodę, bydło stawia 

poprzeczkę coraz wyżej. Cena żywca oraz nakłady, które trzeba ponosić, aby zachować tą 

standaryzację jest wyłącznie tylko dla tych dużych gospodarstw, których stać podnieść tą 

poprzeczkę. Jest złożonych kilkanaście wniosków z gminy, rolników, którzy mają dość spory 

potencjał, złożyli wnioski do ARiMR na modernizacje. Określenia ustawowe niektórych 

zapisów, na które Agencja nie bardzo może wpłynąć czy zmienić sprawiają, że żąda od 



rolników dokumentów, które stawiają ich pod znakiem zapytania. Muszą posiadać opinie od 

Wód Polskich, RDOŚu, Sanepidu itd. Dochodzi do sytuacji, że niektórzy poskładali wnioski 

modernizacyjne a teraz agencja żąda przygotowywania decyzji środowiskowej, która kosztuje 

od 8 do 12-15 tys. zł i niczemu nie służy. Gmina wystosowała pisma mówiące, że wymóg 

takich decyzji, gdzie ktoś ma powiększy gospodarstwo o kilka DJP to jak może wpłynąć na 

środowisko. Zgodnie z ustawą z 2010r dopuszczano te obory i taki stan pogłowia z 

możliwością poszerzenia. Uważa, że nie powinno to wpływać na zakup sprzętu przez rolnika. 

Jeżeli nie uzupełni pisma to cofają mu dotację i wielkości tych środków musi wtedy przejąć 

jako udział własny w 100%. Jest po rozmowach z dyrektorem ARiMR w Kielcach i mają 

wrócić do tematu, Prosili Izby Rolnicze o interpretację i interpelację, żeby pomóc ludziom.  

Wójt dodał, że cena to jeden problem, wydawało się, że dokumentacja się zmieni i będzie 

łatwiej, ale nie do końca. Patrzy przez pryzmat tych kilkunastu wniosków praktycznie jeden 

przepis blokuje pewne rozwiązania. Próbują pomóc to rozwiązać. Myśli, że stwierdzenia, o 

których mówimy, nie może przepis dzisiejszego rzędu cofać się i niszczyć tego, co było 

wcześniej. 

Wójt poinformował również o problemie ze stacjami bazowymi. Z jednej strony nacisk 

Ministerstwa na wchodzenie w infrastrukturę. Z drugiej strony, czasem inwestor idzie 

najkrótszą drogą, nie liczy się z tym, co jest wokoło. Niekiedy Gmina przegrywa 

administracyjnie w obronie ludzi, wniosek jest cofany do Gminy i obrabiany ponownie. 

 

Kierownik Marek Kołodziński dodał, do informacji Wójta, że procedura nie wynika  

z przepisów prawa obowiązujących a tylko z tego, że instytucja, która ma wspierać rolników 

żąda przedstawienia dokumentów, które nie są wymagane dla tego typu działań. Wnioski  

dotyczą zakupu maszyn rolniczych, wyposażenia, usprawnienia pracy gospodarstwa a nie 

dotyczą zwiększenia hodowli. Nie jest to przedsięwzięcie mające znacząco oddziaływać na 

środowisko. Wydali stosowny sprzeciw, że takowa decyzja jest niewymagana, agencja nie 

wzięła tego pod uwagę. Zostali zmuszeni do wszczęcia postępowania. Skutek- jeżeli 

wszystkie agencje, które uzgadniają projekty decyzji mają wątpliwość, jaki jest cel  

i przeznaczenie tego typu wniosku i każdy wymaga pełniej procedury. RDOŚ już powiedział, 

że będzie wymagana decyzja środowiskowa, jest to dokument, którego przygotowanie nie jest 

możliwe przez osobę fizyczną, przeważnie są tam rzeczy wymagające wynajęcia firmy/osoby 

fachowej, która będzie to mogła przygotować. Wody Polskie uzupełnili wymagania, nie 

wiedzą, czego będzie wymagał Sanepid. Te trzy instytucje, które muszą zaopiniować 

wniosek, aby wójt mógł podbić decyzję czy należy wydać decyzję środowiskową czy też nie. 

Instytucja, która ma wspierać rolnika wymaga rzeczy, które są tam całkowicie zbędne, nie 

wynikają z przepisu prawa tylko zwykłego przeczytania ustawy i nikt się nie zapoznał z tym, 

że nie mamy do czynienia z przedsięwzięciem znacząco działającym na środowisko.   

 

Przewodniczący wyliczył, kwotę, która zostaje dla rolnika po uboju i uważa, że jako 

gmina rolnicza muszą napisać pismo do Izb Rolniczych i instytucji. Proponuje, aby pan Wójt  

z radą napisał wspólne pismo monitorując, aby wszyscy wiedzieli, że dzieje się krzywda. 

Pogłowie spada i cena powinna iść w górę a tu jest odwrotnie, wygląda jakby ktoś chciał 

utrącić hodowlę trzody chlewnej. Wysnuwa pomysł, aby napisać pisma do Izb Rolniczych 

opierając się na konkretnym przypadku. 

 

Radny Ostatek zapytał pana kierownika Kołodzińskiego, co z przydomowymi 

oczyszczalniami, które wyszły z gwarancji. Chodzi o obsługę oczyszczalni, indywidualnie  

będą duże koszty i będzie to kłopotliwe. Były propozycje żeby zorganizować się czy 

wioskami. Radny zapytał czy jest już jakieś rozwiązanie. Zdarzają się problemy i może być to 

duży koszt dla osoby fizycznej.  



Radny Bugajski zabrał głos i zgodził się z Przewodniczącym, że to, co się dzieje w 

rolnictwie jest przerażające. Doświadczył tego rok temu przy zbiorze wiśni ale poradził sobie, 

gdyż prowadzi też inne działalności.  Zauważył również, że problemem są standardy 

stosowane do rolników, jeżeli chodzi o produkcję zwierząt w gospodarstwie, gdzie musza być 

bardzo rygorystycznie przestrzegane a lekarze weterynarii nie interesują się, co jest 

przywożone na ubój.  

Radny zapytał również o fotowoltaikę. Gmina bierze udział w projekcie gdzie wiodącą gminą 

jest Gmina Obrazów. Od pewnego czasu ludzie zaczynają się tym interesować, pytają czy 

gmina nie posiada listy rezerwowej związanej z tamtym programem, czy nie pojawi się lista 

rezerwowa lub czy przewidziane jest w najbliższej przyszłości wspólna kontynuacja 

programu. 

  

Rady Krzysztof Surowiec wrócił do sprawy decyzji środowiskowych. Dotyka go w pracy 

ten problem, to nie tylko problem gminy Waśniów. Uważa, że jest odgórny problem, aby 

gospodarstwa się rozwijały. Wyznacznik odnoście zwiększania decyzji środowiskowej 

wynosi 40DJP. Ma wielu klientów z różnych gmin, którzy mają ten problem. Wyjaśnił, że 

ustawa mówi o tym, że jeżeli rolnik kupi maszyny nie związane ze wzrostem DJP, nie 

zwiększa produkcji, to w rubryce trzeba zaznaczyć „nie dotyczy”. Przestrzega pana Wójta, 

ponieważ było kilka decyzji wydanych przez wójtów, burmistrzów, gdzie organ wydaje 

decyzje. Prosi przekazać, że ustalił w ARiMR, że pracownicy nie honorują ustawy tylko 

rozporządzenie a tam jest jasno zapisane, że musi być decyzja środowiskowa i raport 

oddziaływania na środowisko. Może się okazać, że rolnik kupi maszynę i nie dostanie 

dofinansowania. Wykonał analizę ofertową firm, które zajmują się analizami 

środowiskowymi i cena wynosi do 40tys. zł. Rady zauważył, że jeżeli nie będzie odnawiana 

produkcji świń na ścianach wschodnich to dotknie zwierzęta i rolników, którzy posiadają 

produkcję roślinną. Zboże trzeba upłynnić, sprzedać, jeżeli duża część zboża szła na paszę, 

będzie nadwyżka. Dziękuje wójtowi za szybką reakcję na te sprawy. Prosi o wystosowanie 

pisma do Izb Rolniczych, ponieważ, nie można tego tak zostawić. W gminie nie ma rolników, 

którzy prowadzą taki profil działalności, są to pojedyncze gospodarstwa, ale dotyczy to 

dużego obszaru. Rozmawiał nieformalnie z pracownikami agencji i największym 

niebezpieczeństwem jest to, ze na etapie wniosku o pomoc finansową jest decyzja na tak, 

rolnik kupuje maszyny a przy wniosku o płatność  okazuje się, że potrzebna jest decyzja. 

Wyjaśnił, że aby wykonanie analizy, raportu oddziaływania trwa ok 6 miesięcy do nawet 

roku. Uważa, że kwoty środków z UE puszczane przez ARiMR Polska będzie oddawać, 

ponieważ, nie zdąży legislacyjnie ich wydać, ze względu na ilość obwarowań. Na dzień 

dzisiejszy pracownicy ARiMR nie wiedzą czy będzie dopuszczenie bez raportu, według 

rozporządzenia czy według ustawy.  

Kierownik Marek Kołodziński, wyjaśnił, że rozporządzenie, o którym jest mowa zawiera 

katalog przedsięwzięć, które mogą wpłynąć znacząco na pogorszenie stanu środowiska.  

Z tego rozporządzenia nie wynika, że żeby dla zakupu maszyny tworzyć decyzje. Wnioski, 

które wpływają do gminy mówią o tym, że rolnik nie zwiększa hodowli. Zauważył, że  

w dokumentach wyjściowych wielu rolników miało przyjęte, że rolnik ma trzodę do 40djp, 

tak było prościej, nie musiał robić decyzji środowiskowej, ocen. Aktualnie składając wniosek 

przyznaje się, że zwiększył to do 80-90 sztuk. Wyjaśnił, że W pierwszym przypadku 

odpowiedzieli na wniosek, że nie jest zasadne przy zakupie maszyn urządzeń i innych rzeczy, 

które nie skutkują zwiększeniem pogłowia, wydawania decyzji środowiskowej przez wójta, 

bo nie ma takiej potrzeby. Nie otrzymali odpowiedzi z ARiMR a  wnioskodawcy nie czekali 

na odpowiedź i złożyli wniosek o wydanie decyzji. Złożyli wątpliwy wniosek, na który 

RDOŚ odpowiedział, że wymaga procedury, Wody Polskie zadały dużo pytań a Sanepid 

przedłużył termin. Kierownik wyjaśnił, że ustawa i rozporządzenie są spójne w tym zakresie, 



jest to wymóg tylko i wyłącznie Agencji, która chce w ten sposób uporządkować sytuację 

wzrostu gospodarstw bez wymaganych dokumentów. Nie wie jak to się skończy, będzie 

przygotowywał pismo do Agencji. Rolnicy mają pretensje do niego i do pana Wójta, uważają, 

że powinni wydać od razu decyzje. Jest to bardzo skomplikowana procedura i nie zakończy 

się w rok. Najgorsze, że na etapie składania wniosków rolnicy nie byli informowani, że takie 

dokument będą wymagane. Cofani są dopiero na etapie finalnym dla nas jest to bardzo 

przykra sytuacja, nie mogą pomóc rolnikom, musza wymagać tego, czego wymaga przepis. 

Kierownik odniósł się do pytania radnego Ostatka dotyczącego oczyszczalni i wyjaśnił, że 

mają kilka pomysłów, są na etapie dyskusji a w najbliższym czasie muszą zdecydować co 

robią. 

Pan Wójt odpowiedział na pytanie dotyczące fotowoltaiki. Stworzyli listę rezerwową, 

ponieważ w Gminie Obrazów rezygnowali. Ma nadzieję, że tak jak powiedział Marszałek 

Województwa, że w tych zagadnieniach będą chcieli przekierować środki z obszarów, gdzie 

jest mniej wniosków lub są mniej efektywnie wykorzystywane. Jeszcze nie wiedzą jak to 

będzie wyglądało ani jakie będą środki. Wyjaśnił, że nie ma zgody na wiele działań, na 

pewno będzie trudno i na pewno nie na tym etapie, ponieważ to jest już rozdysponowane. 

Gmina otrzymała ankiety, w jakim obszarze widzieliby środki do zagospodarowania przez 

fundusze wsparcia, żeby wiedzieć, jakie jest zapotrzebowanie. Poinformował, że przetarg się 

nie odbył,  czasookres był wyjątkowo. Nie wie jak to będzie ale nie będą robić sztucznej listy 

jeśli nie ma perspektywy finansowej. Spróbują coś zrobić, ale dzisiaj jest trudno mówić  

o konkretach. 

Przewodniczący poinformował radnych, że na komisjach wszyscy otrzymali Statut 

Gminy Waśniów i jest tam zapis, że każda stała Komisja opracowuje plany pracy komisji. 

Poprosił, aby każda komisja opracowała plany pracy, z których zrobi plan pracy Rady Gminy. 

W razie problemów prosi o kontrakt z panią Sekretarz. Zapytał, czy ktoś chce zabrać jeszcze 

głos. Zgłoszeń nie było.  

 

Ad. 16. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie 

zamknął piąte posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o 1534 .  

 

 

  

Przygotowała: Przewodniczył:  

 

Anna Dudek Mirosław Chamera 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


